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Besvarelse af spørgsmål 18ad L119stillet af Erhvervs-, Vækst- og 
Eksportudvalget den 20. marts 2014 efter ønske fra Kim Andersen 
(V).

Spørgsmål:
Har Finanstilsynet haft behov for at gribe ind overfor de metoder, som 
selskabernehar anvendt frem til lovforslaget blev sendt i høring? Eventu-
elt med den baggrund,at metoderne ikke var lovlige eller ikke var fair 
overfor kunderne?

Svar:
Pensionsselskaberne har anvendt forskellige beregningsmetoder, og det 
har vist sig, at disse metoder har ført til meget forskellig fordeling af mid-
lerne mellem forsikringstagerne. Som beskrevet i svaret til spørgsmål 17 
har Finanstilsynet oplyst, at anmeldelserne er blevet behandlet ud fra de 
gældende regler, og at Finanstilsynet ikke var bekendt med den beløbs-
mæssige fordeling af midlerne. Finanstilsynet har derfor ikke hidtil skre-
det ind over for pensionsselskabernes beregningsmetoder ved omvalg.

Som beskrevet i svaret til spørgsmål 17, mener jeg ikke, at reguleringen 
af området i tilstrækkelig grad har sikret den enkelte pensionskunde. Der-
for foreslås bestemmelsen indført.
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